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Tájékoztató a Képviselő-testület 
november 27-i üléséről

Fogorvosi szék beszerzése

A fogorvosi ellátás biztonsága érdekében a 
Képviselő-testület úgy határozott, hogy régi 
fogorvosi széket le kell cserélni. Felújítása 
már nem gazdaságos. A doktornő egy moder-
nebb, felújított, használt szék beszerzését ja-
vasolta, de a vezetői ülésen olyan döntés szü-
letett, hogy az önkormányzat számára hosszú 
távon előnyösebb egy új szék beszerzése. A 
Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
javasolta a beszerzésre biztosított keretösz-
szeg 4 500 000 forintban történő megállapí-
tását.
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal úgy 
határozott, hogy a keretösszeget a 2012. évi 
általános tartalékkeret terhére biztosítja.

Az önkormányzAt 2012. évi költségvetésé
nek hArmAdik negyedévi beszámolójA

A 2012. év gazdálkodása tervszerűen alakult, 
a bevételek magasabb arányban teljesültek a 
tervezettnél. A lekötött pénzmaradványokkal 
együtt a bevételek teljesülése 80–90 % körül 
mozog. A működési kiadások is költségve-
tésben tervezettek szerint alakultak. A fej-
lesztési kiadások között most van folyamat-
ban a Patak utca és a Gesztenyés úti közvilá-
gítás felújításának kifizetése. A kiadások ala-
csony szintje azt jelenti, hogy a meghatáro-
zott célokra elkülönített tartalékokat nem 
használtuk fel teljes mértékben.
A Képviselő-testülete 7 igen szavazattal elfo-
gadta az Önkormányzat 2012. III. negyedévi 
költségvetésének végrehajtásáról szóló be-
számolót.

Az önkormányzAt 2012. évi költségvetési 
rendeletének 4. módosításA

zentai istvánné pénzügyi előadó tájékozta-
tója szerint az Önkormányzat 2012. évi költ-
ségvetése 4. módosításának rendelet-terveze-
te mind a bevétel, mind pedig a kiadás olda-
lon 19 538 eFt-al módosult. A bevételek kö-
zött működési bevételek összege 4 700 eFt-
al, a beszedett telekadó 9 050 eFt-al növe-
kedett. A befolyt állami támogatás mértéke 
3 231 eFt. Az államtól a közcélú munkák 
biztosítására támogatásértékű bevétel címén 
917 eFt folyt be az Önkormányzathoz. A ki-
adások terén szükségessé vált a bérelőirány-
zatok megemelése, továbbá 2 200 eFt összeg 
átcsoportosítására volt szüksége a Polgár-
mesteri Hivatal és az Önkormányzat kö-
zött. A szociálpolitikai támogatások össze-
ge 2 600 eFt-al megemelkedett, amely fede-

zetül szolgál a felmerülő szociális – és teme-
tési segély igények kielégítésére.  Az általá-
nos tartalék keret összege 7 000 eFt-al meg-
emelkedett. A felhalmozási tartalék keret ösz-
szege a Gesztenyés úti közvilágításra fordí-
tott kiadások összegévek csökkent. Csökken-
teni kellett továbbá a céltartalék összegét is a 
6. óvodai csoport beindítása miatt felmerült 
és várható kiadásaival.
A beszámolót illetve a költségvetésről szóló 
rendelet módosítását a Képviselő-testület 7 
igen szavazattal elfogadta.

Az önkormányzAt 2013. évi költségvetési 
koncepciójánAk elFogAdásA

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
a költségvetési koncepciót megvitatta, rész-
ben kiegészítéseket javasoltak. Az elhangzott 
általános tájékoztatást 5 igen szavazattal, 
nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadta 
és annak elfogadását ajánlotta a Képviselő-
testületnek.
A költségvetési koncepció kapcsán 2013. 
évre tervezett beruházások listáját a testü-
let megvitatta és elfogadta. Az önként vállalt 
feladatok tekintetében a felsorolást kiegészí-
tette. hunya krisztina jelezte, hogy számos 
jelzés érkezett hozzá a Liget utcai parkolási 
renddel kapcsolatban. Információi szerint 
már több herceghalomi lakost is megbüntet-
tek, mert szabálytalanul parkolt a Liget utcá-
ban amiatt, hogy az Abacus Szálló a parkoló 
helyeket elfoglalta. makay istván jelezte, 
hogy Ő már kezdeményezett tárgyalásokat a 
gond megoldására, azonban a folyamat meg-
szakadt. A Képviselő testület az önként vál-
lalt feladatok listáját kiegészítette azzal, 
hogy meg kell oldani a Liget utca parkolási 
problémáját. zentai istvánné tájékoztatta a 
képviselőket, hogy a költségvetési koncepci-
ónak nem kell konkrét pénzösszegeket tartal-
mazni, az elveket kell tisztázni, hogy majd a 
költségvetés készítésekor milyen szakfelada-
tokra kell pénzt biztosítani. Ezért a civil szer-
vezetek és klubok támogatását a Képviselő-
testület egyben szavazta meg azzal a módosí-
tással, hogy a szervezetek számára a benyúj-
tott költségvetésekben maghatározott össze-
gek figyelembevételével három fejezetben 
nyújt támogatást:
I. működési költségek
II. program költségek
III. beruházás jellegű költségek
Ezt a koncepciót testület 7 igen szavazattal 
elfogadta.

Erdősi László polgármester az ülés megnyitását követően megállapította, hogy a képvise-
lők mindegyike jelen van, így az ülés határozatképes. A testület a napirendet megszavazta, 
többen jelezték, hogy az egyebek napirendi pontban szót kérnek.

Kedves Herceghalmi Polgárok!

Ismét eltelt egy év, a Képviselő-testület 
életében a második. Jó évet zárunk. A ránk 
bízott közpénzekkel eredményesen gaz-
dálkodtunk. Erről számadatokat olvashat-
nak a testületi ülésről készült tudósítás-
ban. Sok feladatot megoldottunk, de ter-
mészetesen maradt még megoldásra váró 
feladat az elkövetkező évekre is. Voltak, 
vannak és lesznek is a falu életét nagy-
mértékben meghatározó komoly megfon-
tolást igénylő döntések. És tovább görget-
jük magunk előtt azokat a problémás fel-
adatokat, amelyeket nem a jelenlegi testü-
let hibájából, főleg nem a probléma sző-
nyeg alá söprésének okából nem tudunk 
megfelelően kezelni. Természetesen min-
den ilyen kérdés napirenden van és amint 
egy csöpp lehetőség is adódik a megol-
dásra mi megragadjuk azt.

Az októberi Hírmondóban tájékoztattam 
Önöket azokról a sikeresen megvalósított 
feladatokról, melyeknek végrehajtását ta-
karékos és körültekintő gazdálkodásunk-
nak köszönhetünk. E lapban is olvashat-
nak olyan fejleményekről a falu életében, 
melyekre joggal lehetünk büszkék. 

A közeljövő beruházásait, önként vállalt 
feladatainkat megterveztük. Bizakodva 
nézünk a jövő elé, mert nem változtattunk 
azon a módszerünkön, hogy jól megfon-
toltan, körültekintően és takarékosan gaz-
dálkodunk ezután is. 

Tisztelt Lakótársaim! 
Az év utolsó napjai legyenek a szeretet és 
a családdal együtt eltöltött pihenés nap-
jai.

Kívánok mindnyájuknak békés,
áldott Karácsonyi ünnepeket

és sikeres, boldog újévet!
Mindehhez jó egészséget.

A Képviselő-testület és az Önkormányzat 
dolgozóinak nevében:

Erdősi László polgármester
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E napirendi pont keretében került a Képvise-
lő-testület elé az Általános Iskola közalkal-
mazottai kinevezésének módosítása.  Döntöt-
tek abban a kérdésben, hogy a 2012. évre 
meghatározott, 7,5% mértékű munkáltató 
döntésen alapuló béremelés határozatlan ide-
jűre módosuljon. 
2013-ban az iskola állami fenntartásba és mű-
ködtetésbe kerül, ezért az iskolára fordítandó 
kiadások megszűnése miatt jelentősen csök-
kennek az önkormányzat működési költségei. 
A pedagógusok foglalkoztatása az önkor-
mányzati intézményektől átkerül a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központhoz. A Képvise-
lő-testület azonban elkötelezte magát a mel-
lett, hogy az oktatásban felszabadult pénzesz-
közt nem vonja ki az oktatásból, hanem to-
vábbra is annak színvonalának emelésére kí-
vánja fordítani. 
Az óvoda működtetését 2013. január 1-től 
le kell választani az iskolától. Az erre vo-

natkozó jogszabályi háttér még nem ad egy-
értelmű választ, ezért további egyeztetések 
szükségesek. A közoktatás támogatása mel-
lett az Önkormányzat tervezi egy ifjúsági 
közösségi tér megvalósítását, továbbá a 
meglevő játszóterek korszerűsítését és új 
játszóterek kialakítását. Feladatunknak te-
kintjük a közbiztonság folyamatos javítá-
sát, színvonalas egészségügyi szolgáltatá-
sok biztosítását, továbbá a kulturális és 
sport lehetőségek mind szélesebb körű biz-
tosítását. Ezen elveket a költségvetési kon-
cepcióban a Képviselő-testület egybehang-
zó szavazattal elfogadta.
Ezt követően a Képviselő-testület külön sza-
vazott a Herceghalomi Védőnői Szolgálat 
2013. évi támogatásáról. A feladat ellátásá-
hoz szükséges költségvetési igényt 7 igen 
szavazattal elfogadta.
Külön szavaztak a Német Kisebbségi Önkor-
mányzat támogatásáról. A Képviselő-testület 

7 igen szavazattal elfogadta, hogy a NKÖ be-
nyújtott igénye szerint a 2013. évi költségve-
tésben forrást biztosítanak a feladatok ellátá-
sához.
Majd a Kulturális Egyházi Központ és a Köz-
ségi Könyvtár jövő évi támogatásáról döntött 
a testület. 7 igen szavazattal elfogadták, hogy 
a 2013. évi költségvetésben mind a KEK, 
mind a Könyvtár részére a beadott igények 
szerint forrást biztosít az Önkormányzat.
Ezt követően e témakörben az utolsó szava-
zásra került sor, amikor is a 2013. évi költség-
vetési koncepciót a kiegészítésekkel és változ-
tatásokkal együtt bocsátotta szavazásra Pol-
gármester úr. A Képviselő-testület 7 igen sza-
vazattal a költségvetési koncepciót elfogadta.

A polgármesteri hivAtAl dolgozóinAk il
letmény kiegészítéséről szóló rendelet 
elFogAdásA

A kiszámíthatóbb és áttekinthetőbb javadal-
mazás biztosítása érdekében szükségessé vált 
polgármesteri hivatalban foglalkoztatott köz-
tisztviselők és közszolgálati ügykezelők köz-
szolgálati jogviszonyának egyes kérdéseit 
szabályozó rendelet megalkotása. A közszol-
gálati tisztviselőkről szóló 2011.évi CXCIX.
tv.234.§.(3) és (4) bekezdése rendelkezik az 
illetménykiegészítés mértékéről, mely sze-
rint helyi önkormányzat rendeletben egysé-
gesen valamennyi felsőfokú, valamint kö-
zépiskolai végzettségű köztisztviselőnek a 
tárgyévre legfeljebb 20% illetménykiegészí-
tést állapíthat meg.
A Képviselő-testület a rendelet módosítását 7 
igen szavazattal elfogadta.

tervezői díj megfizetése

Önkormányzatunk 2012. március 6-án tele-
pülésrendezési szerződést kötött a Harsona 
Fólia Print Kft.-vel a társaság székhelyének 
és tevékenységének a település központjából 
történő áthelyezése tárgyában. A település-
rendezési szerződésben a Harsona Fólia Print 
Kft. vállalta, hogy a HÉSZ felülvizsgálatá-
nak és a tervezési munkálatok elvégzésének 
költségeit viseli. A tervezési munkálatok el-
végzésére az Önkormányzat tervezési szer-
ződést kötött a Z.É. Műhely Tervező Iroda 
Kft.-vel 600 000 forint + ÁFA értékben. Te-
kintettel arra, hogy a Harsona Fólia Print Kft. 
a településrendezési szerződésben foglalt 
vállalásainak nem tett eleget, a HÉSZ módo-
sítás elfogadására jelenleg nem kerülhet sor.  
A napirend előterjesztője, dr. Szmodis Jenő 
jegyző, arra tett javaslatot, hogy a Képviselő-
testület járuljon hozzá ahhoz, hogy a Z.É. 
Műhely Tervező Iroda Kft. részére a – Harso-
na Fólia Print Kft. által korábban már az Ön-
kormányzat számlájára befizetett összegből 
– részleges teljesítés történjen a munkát el-
végző tervező iroda részére.  A fennmaradó 
rész megfizetésére a HÉSZ módosítás elfo-
gadásakor kerülne sor.

Tervezett beruházások, fejlesztések:
• Játszótér és pihenőpark kialakítása Sándor Móric téren
• Traffipax beszerzése, forgalomszabályozás települési szinten 
• Ovi sportpálya, hinta, játszóeszköz beszerzése
• Közösségi tér kialakítása a Sportcsarnok galériáján, valamint a KEK emeletén 

egy klubszoba a civil szervezeteknek (volt e-Magyarország helyisége)
• Gördeszkapálya a Sportpálya mögött, multifunkcionális pálya
• Útfelújítás a Jókai Mór utcában
• Kápolna felújítás
• Ivóvízellátás optimalizálása
• Térfigyelő rendszer jelentős és minőségi fejlesztése
• Óvodai fűtésrendszer korszerűsítése és a régi szárny felújítása
• Partnerkapcsolat mélyítése, szélesítése
• Kommunikáció fejlesztése
• Sporttevékenységek támogatása.
• Polgárőrség támogatása
• Mehrstetten Park felújítása
• Patak árokpartjának rendezése
• Általános Iskola támogatása (A korábban önként vállalt feladatként biztosított 

2 nyelv oktatásának, valamint az osztott matematika és zeneoktatás biztosítása, 
a tehetséggondozás és felzárkóztatás)

• Szakmai Tanács létrehozása

Az önként vállalt feladatok 
• Az önkormányzat által foglalkoztatott közalkalmazottak és egyéb jogviszonyban álló 

munkavállalók részére cafetéria biztosítása 
• A jutalom előirányzat előző évi szinten történő juttatás tervezése
• A munkáltatói döntésen alapuló juttatás 2012. évi szinten történő tervezése 
• A tornacsarnok és a könyvtár takarítására irányuló 0,5 fő státuszbővítés 
• Az óvodai, iskolai étkezési feladatok megbízással történő ellátása 
• Az iskolatej program folytatása
• A nyugdíjas karácsonyra egyszeri alkalommal juttatott pénzösszeg 

szociális keretbe történő beépítése
• A helyi általános iskolában tanuló herceghalomi diákok ingyenes tankönyvellátása
• Az önkormányzat 2013. évre vonatkozó közüzemi díjkompenzáció fedezetének 

biztosítása
• A helyi nemzetiségi önkormányzat támogatása
• Az intézmények támogatása (Könyvtár, Óvoda, Védőnői Szolgálat)
• A KEK rendezvényeinek támogatása
• A parkolási rend kialakítása a Liget utcában
• Civil szervezetek támogatása
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A Képviselő-testület 6 igen és 1 nem szava-
zattal hozzájárult a költség átutalásához.

hozzájárulás jelzálog törléséhez

Herceghalom Község Önkormányzata – 
1998. április 15-én kelt kölcsönszerződés 
alapján – 100 ezer forint összegű kamatmen-
tes kölcsönt nyújtott egy herceghalomi pol-
gárnak, aki a kölcsönt visszafizette. A köl-
csönszerződés rendelkezései szerint az Ön-
kormányzat javára jelzálogjog került bejegy-
zésre, melynek törléséhez képviselő-testületi 
határozat szükséges.
A Képviselő-testület a döntést 7 igen szava-
zattal jóváhagyta.

inFormációhordozó eszközök

megrendelése

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
szeptemberi ülésén a bizottság tagjai felha-
talmazták Csizmadia Zsuzsanna alpolgár-
mestert arra, hogy árajánlatokat kérjek be 
négyféle információhordozó tervezésére és 
nyomdai kivitelezésére.
Az információhordozók megrendelését a kö-
vetkezők indokolják:
• Herceghalom térképe elavult és hiányos. A 

térkép a helyi vállalkozók hirdetési felüle-
tévé is válhat. Ezzel megtörténne a hoz-
zánk látogató szállóvendégek tájékoztatá-
sa a településen található szolgáltatások-
ról, kulturális események helyszíneiről, 
herceghalomi látnivalókról. Településünk 
rövid bemutatása, méltatása is helyet kap-

1980 óta Herceghalomban élek családom-
mal. 1991 óta, mint vállalkozó dolgozom 
helyben és a környék településein. Mun-
kám során sok családot ismertem meg. A 
beszélgetések során számos alkalommal 
kerül szóba a helyi és az országos politika. 
2010-ben, amikor a választásokon képvise-
lőjelöltként indultam sokan kérdeztek ter-
veimről, elképzeléseimről. Most, amikor a 
Képviselő-testület megüresedett helyére én 
kerülhettem be, ismét megállítanak és a he-
lyi politikáról, a tervekről érdeklődnek. 
Ezekből a beszélgetésekből kiderül szá-
momra, hogy az emberek igénylik az infor-
mációkat, mert ők az érintettjei a döntések-
nek és befolyásolják életüket. Ha megkér-
dezik őket, elmondják gondolataikat, véle-
ményüket. Ez a demokrácia alapja. Én azt 
szeretném elérni képviselői munkám során, 
hogy Herceghalomban az információk 

na – a szolgáltatók a bizottság által javasolt 
feltételekkel reklámozhatják cégüket az 
adott felületen.

• Bizonyos élethelyzetekben életeket ment-
het egy hűtőmágnesen a lokális közérdekű 
telefonszámok felsorolása. Minden háztar-
tásba eljuttatva a hűtőmágnest a gyorsabb 
helyszínre érkezés lehetőségét biztosíta-
nánk mind az orvosi ügyelet, mind a tűzol-
tó, mind a mentők tekintetében.

• A karácsonyi üdvözlőlapokat minden év-
ben meg kell vásárolnunk, tetemes többlet 
kiadást okozva a költségvetésben. Helyi 
grafikussal, helyi fotós fényképének fel-
használásával készült üdvözlőlap egye-
dibb, esztétikusabb megjelenésű lenne. A 
helyi alkotók foglalkoztatásával megbe-
csülésünket fejezzük ki. 

A Képviselő-testület grafikai információ-
hordozók elkészítésére 550 000 forint +ÁFA 
keretösszeget határozott meg, mely összeg-
ből 250 000 forint +ÁFA a 2012. évi általá-
nos tartalékkeret terhére kerül kifizetésre.
A fennmaradó 300 000 forint +ÁFA az ön-
kormányzat 2013. évi költségvetésében kerül 
tervezésre. A testület a javaslatot 7 igen sza-
vazattal elfogadta.

egyebek nApirendi pont

Elsőként izsák irén képviselő asszony kér-
dezte, hogy az idén lehet-e tervezni a már két 
éves múltra visszatekintő és nagy népszerű-
ségnek örvendő jégpálya elkészítésének le-
hetőségével.

Új képviselő a herceghalomi testületben –
Morvai László

Erdősi László polgármester válaszában 
igennel válaszolt. A Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal a szükséges pénzeszközöket biz-
tosította a jégpálya megvalósításához.
hunya krisztina több kérdést tett fel ezt kö-
vetően.  Elsőként a Hírmondót bírálta pontat-
lansága miatt, majd a herceghalomi vasútál-
lomás környezetének, és magának az épület 
karbantartásának tervezett lehetőségével kap-
csolatban érdeklődött. 
Erdősi László válaszában elmondta, hogy a 
tárgyalások elakadtak, a MÁV részéről nem 
mutatkozik hajlandóság a tervezett feladatok 
átvállalásával kapcsolatban.
A Metrans tervezett beruházásával kapcsola-
tos kérdésre a Polgármester úr azt az infor-
mációt közölte, hogy elkezdődtek a hatásta-
nulmány elkészítésével kapcsolatos mérések. 
Arra a felvetésre, hogy Herceghalom Önkor-
mányzatának tulajdoni hányadot kellene igé-
nyelni, a jegyző úr azt válaszolta, hogy mivel 
nem önkormányzati területen létesülne a be-
ruházás, ezért a földterület apportálására 
nincs lehetősége az önkormányzatnak.  
Erdei László képviselő kérdezte, hogy Her-
ceg halom Önkormányzata csatlakozik-e a 
kor mány tűzifa akciójához. A válaszban el-
hangzott, hogy az önkormányzat pályázott, 
várjuk az eredményt. Egyben arról is tájékoz-
tatott, hogy az idei téli időszakra is felajánlot-
ta segítségét Tompos Attila és baráti köre, 
mely a rászorult, főleg időskorúak részére tör-
ténő favágásra, hó eltakarításra vonatkozik.

Szabó György

áram lásával párbeszéd alakuljon ki a la-
kosság és az önkormányzat között. A fon-
tos, sokakat érintő döntések ne az érintet-
tek megkerülésével szülessenek meg úgy, 
hogy utólag, vagy még utólag sem értesül-
nek azokról.
A megélhetés alapja a munka, a munka-
hely. A munkahelyek teremtése országos 
cél is, azt gondolom, helyben is a legfonto-
sabb kérdések közé tartozik. Egy másik 
nagy témakör a kultúra és ezen belül az if-
júság helyzete. Képviselői munkám során 
ezeknek a feladatoknak a megoldására is 
nagy hangsúlyt fektetek majd. Említhet-
ném az egészségügyet, a szociális ellátást, 
településünk vonzóvá tételét, nem csak az 
ide látogatók számára, de elsősorban a már 
itt élők számára.
Úgy érzem, sőt tudom, hogy van tennivaló, 
van feladat.
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TÁJÉKOZTATÓ
a súlyos mozgáskorlátozottsághoz kapcsolódó gépjárműadó-mentesség módosult feltételeiről

A gépjárműadóról szóló 1991. évi LXXXII. tv. alkalmazásában súlyos mozgáskorlátozott az a személy, aki a súlyos mozgáskorlátozot-
tak közlekedési kedvezményeinek rendszeréről szóló jogszabályban meghatározott állapota miatt súlyos mozgáskorlátozottnak minősül, 
és ezt a tényt az ott meghatározott szakvélemény igazolja.
2013. évtől kizárólag 
• a 164/1995 (XII.27) Korm. rendelet alapján 2011. július 1-ig kiadott ún. „7 pontos igazolás”, illetve
• a Korm. rendelet 2012. március 30-ig hatályos 7. § (3) bekezdés ac, alpontja alapján –BNO kód XIII. főcsoportjába tartozó 

vezető diagnózisra tekintettel megállapított legalább 40 %-os egészségkárosodással rendelkező személy esetén kiadott NRSZH 
(Nemzeti Rehabilitációs és Szociális Hivatal) szakvélemény nem jogosít adómentességre.

Ahhoz, hogy e személyek – függetlenül attól, hogy egészségügyi állapotuk évek, esetleg évtizedek óta véglegesnek tekintendő – to-
vábbra is jogosultak legyenek az adómentességre új igazolással kell rendelkezniük.

Ezen igazolás megszerzése céljából az akadályozottsága tényét igazoló, a közlekedőképesség minőségét elősegítő, rendelkezésre álló 
orvosi dokumentációval a budaörsi okmányirodánál személyesen kell kérelmezni a súlyos mozgáskorlátozottság megállapítását.
E kérelemmel az okmányiroda megkeresi a szakértői szervet a közlekedőképesség minősítése érdekében.
E szakértői szerv által kiadott szakvélemény – másolat szolgál alapul a gépjárműadó alóli mentesség megállapíthatósághoz.

Polgármesteri Hivatal

KÖZMEGHALLGATÁS
Tervezett időpontja:

2013. január 29. (kedd) 18.00 óra
a Kulturális Egyházi Központban

Témák:
•	 az	Önkormányzat	2013.	évi	költségvetési	koncepciójának 
ismertetése

•	 tájékoztatás	a	2013.	év	legfontosabb	feladatairól

Előadó:
Erdősi László polgármester

A közmeghallgatás végleges időpontjáról, a 2013. évi munkaterv 
testületi elfogadását követően a Herceghalmi Hírmondó
2013. januári számában tájékozódhatnak.

RENDELÉSI IDŐ
Herceghalom	község	háziorvosi	praxisát	működtető	

Dr. Pintér Márk 
rendelési	idejét	2012. december 3. napjától

a	következőképpen	módosítja:

Herceghalomi Öregfiúk Focicsapat

Herceghalomi 
Hírmondó

Megjelenik	havonta
Kiadja: 

Herceghalom Önkormányzata
Tel.:	06-23/530-560

E-mail:
polghiv@herceghalom.hu

www.herceghalom.hu

Felelős	szerkesztő:
Szabó György

Telefon:	23	319	038	
06-30	512	3810

E-mail:	
szgyorgy.szabo@gmail.com

Címlap	fotó:	Kristóf	István

ISSN:	2063-0778
Nyomdai	munkák:

Nyomdaipari Kft.

Hétfő: 15.00–18.00 óráig
Kedd: 8.00–11.00 óráig
Szerda: 8.00–11.00 óráig
Csütörtök: 14.00–17.00 óráig
Péntek: 8.00–11.00 óráig

A	Herceghalomi	Hírmondó
következő

(XV.	évf.	1.)	lapszáma	várhatóan
2013.	4-ik	hetében	jelenik	meg.

Lapzárta	január	4-én	lesz.
Kéziratokat,	hirdetéseket	ezidáig

lehet leadni a polgármesteri hivatal
titkárságán,	vagy	elküldhetők

a	fenti	e-mail	címre.
A	Hírmondó	korábbi	számai	a	Községi	
Könyvtárban	megtalálhatók	és	helyben	

olvashatók.
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A sebészet gyakorlati oktatásában 
és a kutatásban tölt be fontos szere-
pet a Semmelweis Egyetem Kísér-
letes és Sebészeti Műtéttani Intéze-
tének új, Herceghalomban kialakí-
tott „George Berci” Sebészeti Gya-
korló és Kutató Laboratóriuma. 
Zsúfolásig megtelt az ÁTK előadó 
terme. dr. Wéber györgy, a Kí-
sérletes és Sebészeti Műtéttani In-
tézet igazgatója köszöntötte a ven-
dégeket. 

Az avatóünnepségen jelen volt a labor névadója, a magyar származású 
dr. george Berci (ejtsd Börszi) is, aki számos orvosi műszer megal-
kotója, az endoszkópos mini kamera létrehozója és első alkalmazója. 
A 91 éves, Amerikában élő, világhírű sebészprofesszor 1956-ban 

emigrált, először Ausztráliába ment Rockefeller-ösztöndíjjal, majd on-
nan az USA-ba. Kapcsolata Magyarországgal sosem szakadt meg, ki-
emelkedő szerepet játszott a laparoszkópia hazai elterjesztésében, pél-
dául ő tanította be itthon az epehólyag laparoszkópos műtéti eltávolí-
tását. dr. george Berci idén díszdoktori címet kapott a Semmelweis 
Egyetemen.
Az ünnepség első részében az elnökségben helyet foglaló államtitká-
rok és professzorok emelkedtek szólásra. 

Elsőként dr. Cserháti Zoltán, az Emberi Erőforrás Minisztérium fő-
osztályvezetője azt hangsúlyozta: nemcsak az egyetem, de az egész 

Sebészeti Gyakorló és Kutató Laboratórium Herceghalomban

magyar egészségügy számára je-
lentős esemény az új intézmény 
átadása. „Ez egy olyan gyakorlat-
központú centrum, amelynek léte 
régóta hiányzik. Az elméleti okta-
tás világhírű, a gyakorlati készsé-
geket viszont az ilyen és ehhez ha-
sonló centrumok nélkül nagyon 
nehéz elsajátítani” – mondta dr. 
Cserháti Zoltán. Hozzátette: re-
mélik, hogy az új intézmény hoz-
zájárul ahhoz, hogy a megfelelő 

szakmai muníciót itthon is meg tudják szerezni a szakorvosjelöltek, 
szakorvosok, s így többen döntenek az itthon maradás mellett.
Ezt követően dr. Szél Ágoston rektor a gyakorlati képzés fontosságá-
ra hívta fel a figyelmet. Úgy fogalmazott: „a központ átadása igen fon-
tos nyitánya az orvosképzésben végbemenő szemléletváltásnak. Az or-
vostanhallgatóknak jó kommunikációs készséggel, biztos elméleti tu-
dással kell rendelkezniük, de a legfontosabb, hogy ne féljenek, ha el 
kell látniuk egy beteget”.
Majd dr. Karádi istván, a Semmelweis Egyetem Általános Orvostu-
dományi Kar dékánja arra emlékeztetett, hogy az egyetem két lépcső-
ben élesztette újra a Kísérletes és Sebészeti Műtéttani Intézetet. A régi 
intézet mintegy harminc éve szűnt meg, most az újjáélesztés második 
lépcsőjének lehetünk tanúi; a herceghalmi központ elsősorban a poszt-
graduális képzésben résztvevőknek ad gyakorlati lehetőséget.
dr. Wéber györgy, a Kísérletes és Sebészeti Műtéttani Intézet igazga-
tója arra hívta fel a figyelmet, hogy a fiatal sebészek egy része talán eb-
ben az új központban fogja elvégezni élete első operációját. A herceg-
halmi Állattenyésztési és Takarmányozási Kutatóintézet területén lét-
rehozott laboratóriumban nagyállat-műtétek is végezhetők, amelyek-
hez a legmodernebb laparoszkópos eszközök állnak rendelkezésre. Az 

új létesítmény az állatorvostan-
hallgatók számára is gyakorlati 
lehetőséget biztosít, emellett al-
kalmas tudományos kutatásra is; 
lehetőséget ad a sebészeti beavat-
kozásokhoz szükséges eszközök 
kifejlesztésére és ezek preklinikai 
vizsgálatára. A laboratórium, va-
lamint az ennek helyet biztosító 
herceghalmi Állattenyésztési és 
Takarmányozási Kutatóintézet 

kö zött szoros együttműködés kezdődik, igényes hátteret biztosítva a 
sebészeti jellegű kísérleti kutatások elvégzéséhez, amelyek révén egy 
európai szintű innovatív oktató-kutató központ jöhet létre.
Az orvostanhallgatóknak csekély lehetőségük van arra, hogy próbára 
tegyék a manuális készségüket, az elégtelen gyakorlati oktatás az or-
vosképzés komoly problémája. Döntően ez indokolta az alapvetően 
gyakorlati tematikájú műtéttani oktatás beindítását a Semmelweis 
Egyetemen – tudtuk meg dr. rátky József professzor úrtól az ÁTK fő-
igazgatójától. Az elmúlt két év alatt népszerű lett a tárgy, és nagyszerű 
látni, ahogy sok-sok elméleti óra után a hallgatók ismét felfedezik a sa-
ját kezüket. Ez az élmény aztán döntően befolyásolhatja, hogy valaki a 
későbbiekben a manuális vagy inkább az elméleti jellegű munkát vá-
lasztja. Itt, ebben az új laboratóriumban tervezzük a manuális szakmák 

2012. november 15-én megnyitó ünnepségre érkeztek a vendégek az Állattenyésztési és Takarmányozási Kutatóintézetbe (ÁTK). A szer-
vezők magas rangú vendégeket hívtak meg az alkalomra. nagy nap volt ez mind a Semmelweis Egyetem, mind az ÁTK és nem utolsó sor-
ban Herceghalom életében is.

Dr. Wéber György igazgató köszönti a 
résztvevőket

Dr. Cserháti Zoltán, az Emberi Erőforrás 
Minisztérium főosztályvezetője

Dr. Rátky József

Dr. George Berci és családja az avató ünnepségen

Az elnökség tagjai: Dr. Karádi István, Dr. Szél Ágoston, Feldman Zsolt,
Dr. Rátky József, Erdősi László és Papp Magor
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rezidenseinek továbbképzését, továbbképző tanfolyamok szervezését 
hazai és külföldi szakorvosok részére, valamint az állatorvosok 
laparoszkópos oktatását. Az Intézet saját tudományos programjának 
végrehajtása mellett, befogadója kíván lenni minden olyan a gyógyítás 
során felmerülő ötletnek, amelynek megvalósítása igényli az Intézet 
szellemi vagy infrastrukturális lehetőségeit. Teret biztosítunk a manu-
ális szakmák mindennapi művelése során felmerülő problémák kutatá-
sának, a sebészeti beavatkozásokhoz szükséges eszközpark kifejlesz-
tésének, illetve a már kifejlesztett eszközök és módszerek preklinikai 
vizsgálatának. Azon dolgozunk, hogy az elkövetkezendő években egy 
olyan interdiszciplináris műhely alakuljon ki, mely igényes hátteret 
biztosít a kísérleti kutatások elvégzéséhez, és megvalósul egy komoly 
pályázati esélyekkel rendelkező, rentábilisan működő regionális inno-
vatív oktató-kutató központ – tájékoztatott bennünket Rátky Profesz-
szor.

Az ünnepségen felszólalt Erdősi 
László polgármester is, aki arról 
beszélt, hogy mit jelent Her ceg-
halom számára ez a sokak együtt-
működésével megvalósult labora-
tórium. „Herceghalom polgárai 
büszkék arra, hogy a településen 
egy ilyen nemzetközileg is elis-
mert és nagyon fontos tevékeny-
séget folytató oktatási központ 
jött létre.” – kezdte beszédét 

Erdősi László. Ígéretet tett arra, hogy az ide érkező hallgatókat és 
szakembereket, bárhonnan is érkeznek nagy szeretettel fogadja a köz-
ség és igyekezni fogunk, hogy a tanuláson, képzésen kívül más mara-
dandó élményekkel is gazdagodjanak, vigyék jó hírünket a világba.

Ugyancsak részt vett a rendezvényen – az intézetet laparoszkópos esz-
közei kölcsönbe adásával támogató Storz cég tulajdonosa, – Sybill 
Storz is. Eddigi nagyvonalú támogatását megköszönve, Szél Ágoston 
a Semmelweis Egyetem rektora Sybill Storz-nak a Pro Universitate 
kitüntetés ezüst fokozatát adta át. 

Ezt követően az új laboratórium 
előtt dr. Wéber györgy, dr. rát-
ky József és Erdősi László egy 
emlékfát ültettek, majd az avató 
ünnepséget a „George Berci” Se-
bészeti Gyakorló és Kutató Labo-
ratórium megtekintése és Karl 
Storz bronz domborművének le-
leplezése zárta.
A cikk a Semmelweis Egyetem 
engedélyével, az egyetemi honla-

pon megjelenő írás felhasználásával, illetve dr. rátky József főigaz-
gató úr írásos háttéranyagának felhasználásával készült.

Fotók és cikk: Szabó György

Erdősi László polgármester

A George Berci Kísérletes és Sebészeti Műtéttani Intézet herceghalomi
laboratóriumának műszerei

Dr. George Berci

A laboratórium épülete
az ÁTK területén
fent jobbra Karl Storz 
domborműve,
jobbra dr. George Berci
felavatta a róla elnevezett
laboratóriumot

Sybill Storz a STORZ cég tulajdonosa, a laboratórium és a SE támogatója

Dr. Rátky József
bemutatja a
laparoszkóp műszer 
működését

Az emlékfa ültetése, dr. Wéber György,
dr. Rátky József és Erdősi László
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ADVENT 2012
A Német Nemzetiségi Ön-
kormányzat meghívására de-
cember 2-án, vasárnap a 
KEK-ben gyülekezett Her-
ceg halom lakossága, hogy 
ünnepélyes keretek között 
meggyújtsák Advent első 
gyertyáját. A műsort követő-
en a szervezők rétessel, a for-
ralt borral és teával kínálták a 
közönséget.
A Német Nemzetiségi Ön-
kormányzat képviselői köszönik az idei hagyományos Adventi Gyer-
tyagyújtás rendezvény során nyújtott anyagi támogatást Herceghalom 

Önkormányzata Kép-
viselő-testületének.
Köszönjük a rendez-
vény során nyújtott se-
gítséget az Önkor-
mányzat dolgozóinak 
és az ösztöndíjasoknak 
a rendezvényen való 
közreműködést. Kö-

szönjük Endreffy géza evangélikus lelkész úrnak a köszöntőjét, az 
Általános Iskola 4. osztályos tanulóinak és felkészítőjüknek, Farkasné 
Bíró Klárának a kedves előadást, a Labdarózsa Kórusnak és vezető-
jüknek, dr. Lipka Sándornénak, valamint Balogh Zsófiának és 
ölvedi márknak a hangulatos zenei programot. Végezetül köszön-
jük az etyeki Alte Edecker Musikanten zenekarnak az ünnepet záró 
nagysikerű adventi koncertet. 
Községünk minden lakójának egészséget és békés Karácsonyi ün-
nepet kívánunk!

a Német Nemzetiségi Önkormányzat  nevében
Schnaider Máté elnök

Adomány osztás
A Pest Megyei Vöröskereszt pályázaton nyert az Élelmiszer Banktól 
1080 liter tartós tejet, 800 kg lisztet és 504 kg száraztésztát, melyből 
a helyi önkéntesek segítségével az Élelmiszer Bank és az önkormány-
zat útmutatásai és szigorú előírásai alapján 309 fő rászoruló részesült 
Herceghalomban. Az adomány szállítási költségét az önkormányzat 
támogatta.
A Nagycsaládosok Országos Egyesülete is pályázott tagcsaládjai ré-
szére az Élelmiszer Bankhoz, és a sikeres pályázat eredményeként a 
Mosolysziget Családosok Egyesülete 46 tagcsaládjának (213 főnek) 
tudott szétosztani 900 liter tartós tejet, 700 kg lisztet, 250 kg orsó 
tésztát és 70 kg lebbencs tésztát.
Öröm, hogy ebben a nehéz gazdasági helyzetben támogatni tudtuk a 
tartós élelmiszerekből összeállított csomagokkal a rászoruló herceg-
halomi nagycsaládosokat!
Köszönöm minden önkéntes segítőnek, aki szabadidejét feláldoz-
va fagyoskodott a víztoronynál, hogy az adományt eljuttathassuk 
a rászorulóknak!

Izsák Irén Vöröskeresztes adománykoordinátor

TÁJÉKOZTATÁS
Kulturális Egyházi Központ december 13-tól január 7-ig szabadság 
miatt zárva tart.
Természetesen ez a Szentmisék és Istentiszteletek időpontját nem 
érinti, és az előre egyeztetett alábbi programok is látogathatók: 
december 19. 15,30 órától Karácsonyi koncertet adnak iskolánk zenét 
tanuló diákjai. 
Áldott, Békés Ünnepeket kívánunk!

A KEK dolgozói: 
Irén és Éva

VÉRADÁS
december 28-án, pénteken 15.00–18.00 óráig véradás lesz a helyi 
Vöröskereszt szervezésében!
Szeretettel várjuk minden régi és új véradónkat a Kulturális Egyházi 
Központban.
Személyi igazolványát, TAJ kártyáját kérjük, mindenki hozza magá-
val!
Ezúton kívánunk véradóinknak áldott békés ünnepet és sikerek-
ben, egészségben bő újesztendőt!

Izsák Irén és Körösladányi Istvánné, véradás szervezők

Mindenkit szeretettel várunk
2013. január 4-én, pénteken, 18.00 órakor

Bors Gyula fotográfus
Barangolás Homoród mentén

című fotókiállítás megnyitójára
a Herceghalmi Könyvtárba.

A megnyitót Hász András fotóművész és
Lackfi János költő közösen tartják.

ANYAKÖNYVI HíREK
MEGSZÜLETTEK
Kis Ferenc és Kiss Mónika kislánya: 
KiS KAMiLLA
Paróczai Tibor és Zsom Anita kislánya:
PArÓCZAi doMiniKA
ISTEN ÉLTESSE ŐT SOKÁIG!

ELHuNYT 
Német Józsefné (1919–2012)

NYUGODJON BÉKÉBEN!

Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak, akik gyászunk-
ban osztozva szeretett édesanyánk Német Józsefné teme-
tésére eljöttek és sírjára virágot helyeztek.

A gyászoló család
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HErCEgHALoMi HÍrEK

November 16-án rendezték meg a hagyományos Kukoricabált a Herceghalmi Iskolában. Mint 
minden évben, most is a büfé helyiség volt a központi találkozóhely. A szülők fáradhatatlanul 
szolgálták ki az önfeledt táncban megfáradt gyerekeket. Egész délután működött a disco, csak 
a vetélkedőkre, a tombola húzásra és a hagyományos kukorica morzsoló versenyre halkult el a 
zene. A szavak helyett álljanak itt a képek, tanuságot téve arról, hogy gyermekeink az idén is 
nagyon jól érezték magukat.

November 29-én egészségnap volt az iskolában. Mentőorvos segítségével megismer-
kedhettek a gyerekek az elsősegélynyújtás szabályaival és az újraélesztést is gyako-
rolták. A tanulók megtudhatják miért fontos odafigyelni a megfelelő napi folyadék-
bevitelre. Előadást hallgathattak a teenager-korban ajánlott szépségápolsáról, haj- és 
bőrápolásról. Életmód tanácsadó segítségével megtanulhatták, hogy vásárláskor mi-
lyen adatokat kell elolvasni a termékeken és miért. Az ANTSZ munkatársai elme-

sélték, hogy milyen szo-
ros összefüggés van 
a környezetvédelem és az 
egészség megőrzése között. 
Végül, de nem utolsó sorban 
az osztályok terítési versenye 
zárta a napot. Mivel a moz-
gás is része az egészséges 
életmódnak, az egészségügyi 
nap programja egy fergeteges 
táncházzal zárult. 

Czinege Jánosné Marika

Herceghalom Gyermekeiért 
Alapítvány 
A Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány 
Kuratóriuma köszönetét fejezi ki mindazok-
nak, akik 2011. évi személyi jövedelemadó-
juk 1%-át az alapítványnak ajánlották fel. A 
beérkezett összeg 735.400 Ft. Az előző évek-
nek hasonlóan az összeget az Alapító Okirat-
ban megfogalmazott céloknak megfelelően 
használjuk fel a település fiatalságának tá-
mogatására.
Előzetesen jelezzük, hogy a hagyományos 
Jótékonysági Estünk 2013. február 9-én ke-
rül megrendezésre. Kérjük, jegyezze fel nap-
tárába!
Lezárult a „Tervezzük meg az Alapítvány 
logóját!” pályázat. Sok ötletes munka érke-
zett, nem volt könnyű a döntés. A pályázat 
nyertese Sipőcz Evelin lett. Evelin ötlete alap-
ján Kukla Ernő készítette el a logót, melyet 
a jövőben használunk. gratulálunk Evelin 
munkájához és köszönjük Ernő segítségét!
Amennyiben egyetért céljainkkal, kérjük jö-
vőben is támogassa Alapítványunkat!
Számlaszámunk: 11742173-20011868

Cserkuti Julianna a Kuratórium elnöke

Egészséügyi nap volt az iskolában

November – Kukoricabál
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oLVASÓi LEVéL

Egy novemberi napon reggel az iskola előtti 
parkolóban, az autómban ülve várok egy ba-
rátomra és közben nagyon csodálkozom. Mi-
ért? – erről szól írásom. 
Egymás után jönnek a gyerekek iskolába 
egyedül vagy többen, szépen a járdán, ki ke-
rékpárral szépen az utca menetirány szerinti 
jobb oldalán. Időnként megjelenik egy-egy 
személygépkocsi. Ez eddig egy szokásos hét-
köznapi életkép. 
Sajnos a Gesztenyés úton elég nagy az átmenő 
forgalom. Van, aki azért jár erre, hogy ügyeit 
intézze az önkormányzati hivatalban, vagy a 
postán, vagy a szállodába jön. Van, aki csak 
úgy áthajt, de nem az előírt 30 km/óra sebség-
gel, hanem ahogy ő gondolja. És ez már egy 
gond, fokozott baleseti veszélyt jelent az isko-
la előtt. Sok iskolás gyereket szüleik gépjár-
művel hoznak. Ez egy jó dolog. De tisztelettel 
kérdem,  miután szeretettel és óvó gonddal el-
búcsúztak gyermekeiktől, visszaülve autójuk-
ba miért kapcsolnak mindjárt nagyobb sebes-
ségre, mint a megengedett 30 km/óra és így 
mennek a Gesztenyés úton végig? A sebesség 
korlátozás mindenkire vonatkozik.
Miután barátom megjött, elindultunk és azt 
tapasztaltam, hogy én 30 km/óra alatti tempó-
ban szinte döcögök, és gyermekét kitevő pol-
gártársunk – már engem megelőzve a postá-
nál sokkal nagyobb sebességgel megy tovább. 

November 27-én nyílt meg a KEK 
Toronygalériáján gombás Móni-
ka festőművész, a Herceghalomi 
Általános Iskola rajztanárának ki-
állítása. Czinege Jánosné meg-
nyitó beszédét azzal kezdte, hogy 
gombás Mónika ugyan nem 
herceg halomi lakos, de gyermeke-
ink rajz tanárát mi falunkbélinknek 
tekintjük. A művésznő már kis-
gyermek kora óta vonzódott a raj-

zoláshoz. Szülei ezt korán észrevették és gyermeküket támogatták ké-
pességei kibontakoztatásában. Művészete sokoldalú. Legkedvesebb 
témái a virágok.  Kiállítását 2013. január közepéig láthatják az érdek-
lődők.

A délután 6 órakor kezdődő bemutatón a Marcipán Fitness Sportegye-
sület tartott nagysikerű bemutatót. A herceghalomi tornászlányok gya-
korlatait a nagyszámú érdeklődő közönség vastapssal jutalmazta. A 
bemutató jótékony célú rendezvény volt. A belépőjegyek árából és az 
adományokból az egyesület tornaszőnyegeket vásárol majd.

Ez tényleg elgondolkodtató. Tisztelet és kö-
szönet mindazoknak, akik kivételesen betart-
ják a helyi közlekedés szabályait.
De egyet tudok érteni azzal a gondolattal, 
hogy igen is legyen közpénzen megvásárolt 
helyi mobil traffipax, amely a mérés pillana-
tában már az éteren keresztül küldi a szabály-
sértés tényről a jelet a szombathelyi feldolgo-
zó központba. De van még más elgondolkod-
tató történet is. A településünk központjának 
rendezettségét, tisztaságát az én szememben 
nagyon zavarja, hogy parkolóinkba beállva az 
érkező vendégek miután kiszállnak a kocsik-
ból – és esetleg még ég kezükben a cigaretta – 
azonnal a parkolóban dobják el. Arról már 
nem is szólok, hogy néha a padkán állva két 
kerékkel a zöld gyepre is felparkolnak, vagy 
egyszerűen a zöld gyepen hagyják az autóju-
kat.
Parkol időnként, a Liget utcában (most már 
gyakrabban) a szállodába vendégeket hozó 
autóbusz. Ha csak beállna, de a motort 20–30 
percig járatja. Kiszáll a vendég, rágyújt, el-
szívja és eldobja a parkban vagy az úttestre és 
bemegy a szállodába. Miért? Mert így szokta 
meg. Nem beszélve arról, hogy néha még a ti-
los oldalon parkolnak, és ilyenkor nem lehet 
csak egy sávon közlekedni ebben az utcában. 
A koronát minderre az tette fel, ami most hét-
végén, (november 24-én) délelőtt történt a Li-

get utcában. Már előző nap éjjel egy nagyon 
szép elegáns bordó színű ezüst visszapillantó 
tükrökkel felszerelt busz beállt 4 személygép-
kocsi parkolójába keresztbe. Rajta „DIA-
MOND TOUR LUXURY WAY” felirat. Ez 
még csak hagyján, de szombat délelőtt 10.04 
órakor a gépjármű vezetője beindította a busz 
motorját és folyamatosan járatta miközben ki-
takarította azt. 10.47 órakor rágyújtott egy ci-
garettára, persze nem a buszban, majd amikor 
végzett a csikket eldobta a busz előtti gyepre 
úgy, hogy el sem taposta. Ez idő alatt a motor 
pedig tovább járt. Ezután az összetakarított 
nagy zacskó szemetet a játszótér felé vitte, 
majd visszatérve 55 perc tevékenykedés után 
leállította a motort és bement a szállodába. 
Vajon mennyi szennyező füst árasztotta el a 
Liget utca lakóházait 55 perc alatt?
Nem lehetne kitenni a parkolóinkba hirdető 
táblát azzal a felirattal, hogy „Herceghalom 
polgárai vigyáznak környezetük tisztaságára 
megkérjük Önt is, vigyázzon rá!” Jó lenne a 
szállodába érkező autóbuszok részére egy ki-
csit távolabbi helyen biztosítani parkolási le-
hetőséget, ahol lehet takarítani, motort mele-
gíteni.
Újra kérdezem, hogy mennyire zöld a zöld?

2012. november 25. 
Lányi István herceghalmi polgár

Mennyire zöld a zöld?

Gombás Mónika kiállítása a 
Kulturális Egyházi Központban

November 29-én fitness bemutató volt
a tornacsarnokban

A képeken a herceghalomi tornász lányok gyakorlatának részlete látható
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EgyHÁZi HÍrEK

Mindig Karácsony volt a legszebb ünnepünk otthon. Mi gyermekek 
nagyon vártuk. A mézeskalács illata lengte be a lakást, mindenki va-
lahogy vidámabb volt. A készülődés, a meglepetés, később az aján-
dékkészítés izgalma betöltötte szívünket. Később, mikor 13 éves vol-
tam lakást kapott kis családunk. Az örömbe üröm is vegyült, mert ad-
dig együtt laktunk nagymamámmal, és dédnagymamával. Ki sem tu-
dom mondani, mennyire hiányoztak! Olyan boldogok voltunk test-
véremmel, hogy karácsonyra elhozták őket szüleim, és megint együtt 
volt a család. Azt hittük mindig így lesz. Sokan gondolkoznak úgy, 
hogy a karácsony a gyermekek, vagy a családok ünnepe, én azt gon-
dolom a Szentírás alapján, hogy: MINDENKIÉ! Megnyílt az ég, és 
Isten eljött vendégségbe. Aki befogadja Őt, annál lakozik. Ez ma is 
így történik. Aki behívja Őt életébe, Vele akar járni, az kapcsolatba 
lép Jézussal. Mint egy házasságban, egy életre szóló közössége lesz 
Vele. Istenünk ezt szeretné! Erre vágyik. Függetlenül attól, hogy ka-
tolikus vagy, református vagy, vagy pedig egyik sem. Isten törődik 
Veled, és vágyik arra, hogy beszélj vele, és hallgasd meg az Ő véle-
ményét is. Azért jött le erre a földre, hogy ne maradjon távolság Isten 
és az ember között, és ne éljen az ember bizonytalanságban Isten fe-

lől. Jézus születésével Isten bizonyította, hogy SZERET, nem hagy 
el. Karácsony örömüzenete Szentírás szerint: IMMÁNUEL=Velünk 
az Isten! A másik célja: eljött legyőzni életünk tönkretevőit: a bűnt, 
az ördögöt és a halált. Jézus azért született meg, hogy halálával vég-
ső győzelmet arasson, a mi legyőzhetetlen ellenségeinken! Ő azt sze-
retné, hogy ez az örömhír ne csak a karácsonyi ünnepnapokat vidítsa 
fel, hanem életünk részévé váljon. Sőt életünk rendíthetetlen alappil-
lére legyen, amelyre teljes szívünk bizodalmával felelünk. Köszön-
jük meg Jézus Krisztusnak, hogy értünk lemondott a mennyei trónjá-
ról, odahagyta a hozsannázó angyalkart, a neki járó dicsfényt, azért, 
hogy VELÜNK LEGYEN! Fogadd be Őt!! Legyen személyes Meg-
váltóddá, életed Pásztorává! Figyelj Rá többet, mint bajaidra, be-
széld el Neki gondjaid, olvasd neked szóló leveleit. Életed gazdaggá 
válik, örök élet birtokosává. Gazdag lévén szegénnyé lett, hogy so-
kakat meggazdagítson!
Ezekkel a gondolatokkal kívánok Herceghalom minden lakójának 
Áldott, meghitt Karácsonyi Ünnepet és békés, kegyelemteljes Újesz-
tendőt!

Tankó Zoltánné református lelkipásztor

Nem volt számára hely! – Nálad van-e?

2012–2013 „HIT ÉVE”
A BIAI SZENT ANNA PLÉBÁNIA HERCEGHALOMI FILIÁJA

2013. JAnuÁr HAVi SZEnTMiSéinEK éS LiTurgiKuS ESEMényEinEK idŐPonTJAi

„ProHÁSZKA iMASZÖVETSég” KÖZÖS
rÓZSAFŰZér iMÁdKoZÁS:
minden Szentmise előtt 17.30 órai kezdettel

SZEnTMiSéK HErCEgHALoMBAn
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek

Január 1. (kedd) 
SZŰZ MÁRIA, ISTEN ANYJA (ÚJÉV)
”…a Jézus nevet adták neki…” (Lk 2,21)
Simeon és Anna tanúsága Jézusról 
Szentmise Bián 9.30 órakor, Etyeken 11.00 órakor lesz.

Január 5. (szombat) 
URUNK MEGJELENÉSE (VÍZKERESZT)
”…És ím, a csillag, amelyet felkeltében láttak, előttük haladt, majd 
mentében megállt fent, ahol a kisgyermek volt…” (Mt 2,9)
A napkeleti bölcsek hódolata 

Január 12. (szombat) 
URUNK MEGKERESZTELKEDÉSE
„…És íme, egy hang hangzott az égből: Ez az én szeretett fiam, aki-
ben kedvem telik….” (Iz 42,1) (Mt 3,17) Jézus megkeresztelkedése

Január 19. (szombat) 
„…Anyja ekkor ezt mondta a szolgáknak: Tegyetek meg mindent, 
amit mond!...” (Jn 2,5) Csodajel a kánai menyegzőn

Január 26. (szombat) 
 „…Ő pedig elkezdett hozzájuk beszélni: Ma teljesedett be ez az Írás 
a ti fületek hallatára….”(Lk 4,21) Jézust elutasítják saját város-
ában

Felhívom figyelmüket, hogy január hónapban: 
• 18-án Árpádházi Szent Margit szűz,
• 25-én Szent Pál apostol megtérése,
ÜNNEPÉRŐL EMLÉKEZÜNK MEG EGYHÁZUNKBAN.

Jézus Imája a: „Mi Atyánk, aki a mennyekben vagy szenteltessék 
meg a Te neved” (5).
Magunktól nem tudjuk megdicsőíteni Isten nevét, ezért azt Tőle kér-
jük, ugyanakkor az ember sem maradhat ki annak megvalósulásá-
ból: „Szentek legyetek számomra, mert szent vagyok én, az Úr” 
(Lev 20,26), hiszen: Miattatok káromolják Isten nevét a pogányok 
között” (Róm 2,24).Ez a kihívás és törekvés jelenti azt az etikai nor-
mát, ami az ember részéről megalapozhatja kérését, hiszen életünk-
ről és imáinktól függ elválaszthatatlanul, hogy Isten Neve megszen-
teltetik-e a nemzetek között. Azt kérjük Istentől, hogy tegyen ben-
nünket, az életünket olyanná, hogy általunk dicsőítse Őt az egész vi-
lág. (folytatás következik)

„KERESZTÉNY SZELLEMISÉGŰ HÉTFŐ ESTI BESZÉLGETÉ-
SEK” sorozatunkat 2011. évben elkezdtük, immáron másfél év fo-
lyamatos „hétfő esti beszélgetések” tapasztalata alapján mondhat-
juk, hogy érdemes volt elkezdeni. Az elmúlt évben működési formá-
jában már beszélgetéseink színesedtek egy-egy szent életének fil-
mek általi bemutatásával. Úgy gondoljuk, hogy a „HIT ÉVE” olyan 
folyamat melyben szeretettel hívunk és várunk minden érdeklődőt 
„hétfő esti beszélgetésre” vallási és világnézeti hovatartozástól füg-
getlenül 2013. január 7-én hétfőn, valamint 28-án hétfőn 18.00 órá-
tól a KEK-be.

Településünkön élő, dolgozó, látogatásra, pihenésre betérő keresz-
tény testvéreinket szeretettel várjuk Szentmisére!

Minden jó szándékú embertársunknak kegyelmekben gazdag, 
áldott boldog újévet kívánunk!

Egyházmegyénk hitéletéről olvashatnak a:
http://www.szfvar.katolikus.hu, valamint a
http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu honlapokon.
Klikkeljen rá Ön is / és Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a 
harang Önökért / érted is szól!

Herceghalom Filiája
Lányi István



 

A Budaörsi Kistérség Sportegyesület szervezésében idén is
folytatódik az ÚSZÁSOKTATÁS a herceghalomi Hotel Abacusban!

Hétfőtől csütörtökig, 16–19 óráig kis létszámú (6 fő)

csoportokban várjuk a gyerekeket a vízhez-szoktatótól

az edzés szintig.

A KÖRNyÉKEN EGyEDüLÁLLóAN
MÉLyvIZES AQUAFITNESS-T IS TARTUNK 

hétfőn és szerdán 19–19.45-ig! 

Itt kortól, nemtől és úszástudástól függetlenül

(speciális öv segít a fennmaradásban) várunk

mindenkit, aki szeretne egy alakformáló, kondicionáló, 

minden izmot megmozgató órán részt venni!

Az elmúlt 4 évhez hasonlóan az óvodában

és iskolában is folytatódnak a 

KOSÁRLABDA és LABDARÚGÁS 

edzések, 

ahova szintén 4–14 éves korú gyerekeket várunk!

KOSÁRLABDA: 

•	 Óvoda:	 

hétfő és szerda 15–15.40 óráig (nagy csoport),  

15.45–16.25 óráig (kis csoport)

•	 Iskola:	 

hétfő és szerda 16.30–17.30 óráig (1–3. o.),  

szerda 17.30–18.30 óráig és  

péntek 17-18 óráig (4–8. o.)

LABDARÚGÁS: 

•	 Óvoda:	kedd	és	péntek	16–17	óráig

•	 Iskola:	hétfő	15.30–16.30	óráig	és	péntek	16–17	óráig

Részletek: www.bkse.eu

Információ: 

Bácsalmási Gábor – kosárlabda, labdarúgás 

(20/9343-873),

Pécsi Andrea – úszás 

(70/70-40-530)


